



IMPORTANT SKELETON CLOCK "PHASES DE LA LUNE", Directoire, the enamel painting attributed to J. COTEAU (Jean Coteau, Geneva 1741-1801 Paris), Paris circa 1800. Matte and polished gilt bronze and white marble, together with finely painted enamel. The pyramid shaped case with moon phase aperture and movement between 2 women with lyres, the plinth with chapter ring for days of the week. The clock with a fine enamel dial and a fine skeleton verge escapement striking the 1/2 hours on bell. Decorated with exceptionally fine matte and polished gilt bronze mounts and applications. A fine sun pendulum and a later class case and wooden plinth. 45x18x58 cm.

Directoire, die Emailmalerei J. COTEAU (Jean Coteau, Genf 1741-1801 Paris) zuzuschreiben, Paris um 1800.

Bronze matt- und glanzvergoldet, weisser Marmor sowie

Koller Auktionen - Lot 1221**A144 Furniture, Porcelain & Decoration - Monday 17 March 2008, 10.00 AM**

ausserordentlich fein bemaltes Email; Mondphase, Kartuschen, Blätter und Zierfries. Pyramidenförmiges Gehäuse mit Mondphasenfenster und Werk zwischen 2 geflügelten Frauen mit Lyra, mit bogenförmigem, den Wochentagesring tragendem Sockel auf markanter Rechteckplatte mit Kreiselfüssen. Feiner Emailziffering mit arabischen Minuten- und römischen Stundenzahlen. Feines, skelettiertes Spindelwerk mit 1/2-Stundenschlag auf Glocke. Ausserordentlich feine, matt- und glanzvergoldete Bronzebeschläge und -applikationen in Form von Puttenfries, Perlstab und Zierfries. Feiner Sonnenpendel. Mit späterem Glassturz und Holzsockel. 45x18x58 cm.

[CatItem.ArtText.Text502]

CHF 100 000 / 150 000

€ 103 090 / 154 640

Koller Auktionen - Lot 1221

A144 Furniture, Porcelain & Decoration - Monday 17 March 2008, 10.00 AM



Koller Auktionen - Lot 1221

A144 Furniture, Porcelain & Decoration - Monday 17 March 2008, 10.00 AM



Koller Auktionen - Lot 1221

A144 Furniture, Porcelain & Decoration - Monday 17 March 2008, 10.00 AM

